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Včera sme si užili krásnu 
slnečnú povolebnú nedeľu. 
Jar silnejšie zaklopala 
na dvere a z jej oficiálneho 
príchodu sa tešíme. 
V tomto roku privítame 
jarnú rovnodennosť 
už v stredu 20. marca. 
Tento dátum tiež patrí 
Medzinárodnému dňu 
šťastia, ktorý v roku 2012 
vyhlásila Organizácia 
spojených národov, 
citujem z internetu - 
na podnet Bhutánu, 
himalájskeho kráľovstva, 
ktoré meria prosperitu 
krajiny ukazovateľom 
hrubého národného 
šťastia. Rezolúcia OSN 
vyzýva jednotlivé členské 
štáty, aby Deň šťastia 
primeraným spôsobom 
oslavovali...
Ako by ste vedeli vy, milí 
čitatelia, osláviť 20. marec 
- Deň šťastia? Najprv 
by sme však mali vedieť, 
ako „zmerať“ národné 
šťastie. Recept je možno 
jednoduchý - keď budeme 
šťastní všetci, aj keď každý 
po svojom, bude šťastné aj 
Slovensko... 
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Detské Ihrisko 
Žihadielko 
na Dubničke 
bude slávnostne 
otvorené 16. júna

Zuzana Čaputová 
a Maroš Šefčovič 
postúpili 
do druhého kola 
volieb prezidenta 
SR 30. marca

Predstavujeme 
nových poslancov 
mestského 
parlamentu 
– Dušan Senčík

Venujte pozornosť 
dvom ekologickým 
témam – 22. marca 

oslávime Svetový deň 
vody priamo na námestí 

a 30. marca bude 
Hodina Zeme síce večer, 

ale celé mesto sa bude 
upratovať po celý deň!

Neprehliadnite!

Dookola vysvetľujeme, 
že súčasný stav v tejto loka-
lite nevznikol teraz, v roku 
2019, ale je výsledkom dlho-
ročného nedostatočného 
postupu kompetentných.

Už v roku 2017 na zák-
lade výstupov z  rôznych 
odborných posudkov sme, 
vtedajší poslanci,bývalého 
primátora poverili, aby 
v danej veci „konal“! Keby 
tento problém mal jedno-
duché riešenie, už by bol 

dávno zvládnutý v  našom 
meste i na celom Slovensku.
Ale nemá...

Často sa tiež stretávam 
s  názorom, či v  Partizán-
skom platia iné zákony 
ako u  nás, keď tam sa 
neprispôsobiví obyvatelia 
museli z centra vysťahovať. 
Pán primátor, Jozef Božik, 
nás 13. februára 2019 prišiel 
osobne pozdraviť na  MsZ 
a okrem iného konštatoval, 
že situácia v Partizánskom 

bola iná. Povedal mi, že 
tento zložitý, dlhodobý 
problém tam riešili pro-
st red níc t vom komisie 
a kompetentných postupne, 
systematicky, takmer osem 
rokov... My sme však tento 
čas stratili... A dovolili sme 
výtržníkom, aby majetok 
nášho mesta zničili.

Rozumiem všetkým 
občanom, ktorí hlasno 
kričia, že si za  desiatky 
rokov s  niektorými nepri-
spôsobiv ý m i sused m i 
užili „svoje“. Je najvyšší 
čas do  centra mesta vrátiť 
poriadok a  pokoj! Na  tom 
sa zhodneme všetci. Aby 
sa tak stalo, musíme urobiť 
viacero krokov, rozťať už 
konečne ten „Gordický 
uzol“, ale  nepôjde všetko 
HNEĎ. Skrátka, niekde 
treba začať... a  postupovať 
v súlade so ZÁKONMI.

Rómsk i oby vatel ia 
na ulici K nemocnici dostali 

pred desiatkami rokov 
šancu ukázať, že patria 
do  stredu nášho mesta. 
Teraz je čas bilancovať! Ako 
sa niektorí správali k svojim 
príbytkom a  k  susedom? 
Odpoveď je viditeľná hneď 
na prvý pohľad. 

V  stredu 13. marca 
2019 sa v  mestskom 
kultúrnom stredisku usku-
točnilo stretnutie vedenia 
a  zamestnancov Mesta 
Bánovce nad Bebravou 
s užívateľmi bytových jed-
notiek v bytových domoch 
na  ulici K  nemocnici 782, 
783, 784, kde boli infor-
movaní, že mesto bude 
intenzívne pokračovať 
v  súdnych konaniach, 
že sa žiadne nájomné 
zmluvy uzatvárať nebudú 
a v súčasnej dobe sa hľadá 
možnosť zabezpečenia prís- 
trešku (nie v strede mesta).

A iba tí, ktorí sa ako my, 
všetci živia prácou, platia 

účty, slušne vychovávajú 
svoje deti, nemali problém 
so zákonom a  majú iba 
smolu, že majú za susedov 
neprispôsobivých ľudí, by 
sa mohli uchádzať spolu 
s ostatnými občanmi mesta 
o prestupové bývanie.

Chceme sa postaviť 
čelom k  tomuto problému 
a  neskrývať sa za  nejaké 
ALIBISTICKÉ riešenia, 
ktoré niektorí ponúkajú 
a  sú nerealizovateľné, iba 
ľudí dráždia. A  z  odôvod-
nenia PETÍCIE vyplýva, 
že tí, ktorí ju podpísali, 
sú proti tomu, aby mesto 
podporovalo neplatičov 
nájomného a  tých, ktorí 
nezodpovedným konaním 
devastujú mestský majetok. 
Ani mesto nemá záujem 
podporovať túto časť róm-
skej komunity.

 Rudolfa Novotná, 
 primátorka mesta

Stanovisko primátorky k ulici K nemocnici

Osmijankova literárna záhrada v bánovskej knižnici
„Čítame s  Osmijankom – pridaj sa 

aj ty!“ poznajú deti na celom Slovensku. 
Už štrnásť rokov sa Mestská knižnica 
Ľ. Štúra zapája do tejto aktivity a vedie 
deti k  čítaniu a  literatúre. Tento rok 
je bohatší o  zaujímavé podujatia 
v  príjemnom prostredí knižnice pod 
názvom Osmijankova literárna záhrada. 
Túto putovnú výstavu pripravili pre deti 
i  dospelých organizátori z  neziskovej 
organizácie Osmijanko pod vedením 
riaditeľ ky Miroslavy Biznárovej. 
Hlavným partnerom projektu je Fond 
na podporu umenia. Záštitu nad výstavou 
s rôznymi literárnymi úlohami prevzala 
primátorka mesta Rudolfa Novotná. 
Bola to práve ona, čo deti zo ZŠ Zlatníky 
privítala na  otvorení Osmijankovej 
záhrady vo štvrtok 14. marca a zaujala ich 
prerozprávaním Osmijankovej rozprávky 
O žuvačkovom ježkovi. Sama je babička 
a rozprávky čítava svojim vnúčatám. Deti 
zaujala a  povzbudila do  plnenia úloh 
v záhrade. Prišiel aj maskot Osmijanko 
v  podaní Juraja Sadílka a  dlhoročný 
maskot bánovskej knižnice v  podaní 
Soni Exlerovej. A čo bolo ďalej, aké úlohy 
deti plnili? To vám neprezradíme, ale 
srdečne všetkých do  literárnej záhrady 
pozývame. Putovná výstava bude 
v knižnici do 30. apríla 2019! (MsK)

Je smutné, že mnohí obyvatelia Bánoviec 
nad Bebravou pod vplyvom rôznych 

informácií boli uvedení do omylu a myslia 
si, že novozvolené vedenie mesta a poslanci 
by urobili kroky, ktoré by ich poškodili, či im 
ublížili. Zarážajúci je tiež fakt, že kritickú 
situáciu na ulici K nemocnici dokážu niektoré 
subjekty zneužiť, aby získali nejaké tie 
„politické body“.

Záštitu nad výstavou s rôznymi literárnymi úlohami prevzala primátorka mesta Rudolfa Novotná. Bola to práve 
ona, čo deti privítala na otvorení Osmijankovej literárnej záhrady.
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Predstavujeme nových poslancov mestského parlamentu – Dušan Senčík
Keď spojíme všetky sily, bude naše mesto a prímestská časť stále krajšia
 Čo nám prezradíte zo svojho 
súkromného a pracovného života?

Narodil som sa síce v Parti-
zánskom, ale ako štvorročný som 
sa s rodičmi a sestrou presťahoval 
do  Bánoviec nad Bebravou, 
teda sa cítim byť Bánovčanom. 
Základnú školu som vychodil 
na ulici Školskej a Strednú prie-
myselnú školu strojnícku som 
ukončil v  roku 1980. Už v prie-
behu štúdia ma strojárstvo moc 
neoslovilo, tak som začal pošku-
ľovať po  niečom náročnejšom, 
možno aj riskantnejšom. Keďže 
som mal doma vzor v  podobe 
môjho otca, ktorý celý svoj život 
zasvätil ochrane života, zdravia 
a  majetku občanov, rozhodol 
som sa, že to spravím aj ja. Keby 
sa ma niekto teraz opýtal, že či by 
som to spravil tak znova, určite 
by som sa stal policajtom. Nejaký 
čas na vojne, potom v základnej 
škole v  Pezinku, no a  potom 
som už začal naplno zarezávať. 
Po štyroch rokoch na obvodnom 
oddelení som nastúpil na vysokú 
školu a  po  jej skončení som 
p o s t u p n e  z a s t á v a l  r ô z n e 

pozície ako okresný a  krajský 
vyšetrovateľ, zástupca riaditeľa 
obvodného oddelenia, okresný 
riaditeľ Úradu vyšetrovania PZ 
v Partizánskom a napokon som 
necelých sedem rokov zastával 
funkciu okresného riaditeľa PZ 
v Topoľčanoch. Za tridsať rokov 
činnej služby v Policajnom zbore 
som zbieral skúsenosti jednak 
v riadiacej, ako aj organizátorskej 
práci. Na výsluhovom dôchodku 
som dlho nezostal a v roku 2011 
som prijal ponuku primátora 
mesta a bol som zvolený za náčel-
níka mestskej polície v  našom 
meste, ktorú som vykonával 
presne päť rokov. S  manželkou 
Beátou sme si v  prímestskej 
časti Malé Chlievany postavili 
rodinný dom. Máme spolu dvoch 
dospelých synov, ktorí sa tiež 
upísali remeslu svojho otca, ako 
aj deda.
 Aká je vaša angažovanosť 
v politike, resp. v treťom sektore?

V  treťom sektore sa prak-
ticky pohybujem od útleho veku. 
Kto ma pozná, vie, že moja láska 
k  športu, najmä futbalu a  stol-

nému tenisu je 
t r va lá .  Futba l 
s o m  h r á v a l 
viac ako tridsať 
rokov a  s tol-
nému tenisu sa 
venujem stá le, 
síce už len ako 

manažér aj v súčasnosti. Niekedy 
pred 15 rokmi ma oslovil Stano 
Vavro, či by sme niečo nespravili 
so stolným tenisom v  Malých 
Chlievanoch. Na  základe mojej 
iniciatívy sme spoločne založili 
v roku 2005 Občianske združenie 
STK Malé Chlievany. Postupne 
som prilákal mnoho kvalitných 
hráčov a  v  najlepších rokoch 
sme mali 30 členov. Celkovo 
sme mali štyri mužstvá, pričom 
A mužstvu sa v roku 2016 podaril 
h i s tor ick ý ú spech,  post up 
do  druhej celoštátnej stolnote-
nisovej ligy. Keďže po  náročnej 
práci je potrebný aj relax, tak 
mojimi hlavnými koníčkami boli 
a  sú športové rybárstvo a  hra 
na gitaru. Športovému rybárstvu 
sa venujem od  šiestich rokov. 
Aktívne pracujem v  miestnej 

organizácii Slovenského rybár-
skeho zväzu, v  nedávnej minu-
losti ako člen výboru základnej 
organizácie, v súčasnosti ako člen 
kontrolnej komisie.
 Do  volieb ste išli s  nejakými 
predsavzatiami...O čo najviac 
počas štyroch rokov budete 
usilovať?

Plne si od  svojho začiatku 
uvedomujem, že práca poslanca 
je náročná a veľmi ľahko kontro-
lovateľná. Chcem sa na  začiatku 
poďakovať voličom, ktorí mi 
dali svoj hlas a ubezpečiť ich, že 
povinnosti, ktoré mi vyplývajú 
z  môjho postavenia, si budem 
plniť čestne a zodpovedne. Keďže 
práca poslanca prímestskej časti 
je náročná, možno v  náročnosti 
odlišná od  poslancov v  meste, 
mojou prvoradou úlohou je 
ochrana majetku mesta, jeho 
z ve ľ a ď ov a n i e .  Vo  s voj om 
programe mám postupnú opravu 
chodníka na  ulici Hrežďovskej, 
revitalizáciu detského ihriska 
doplnením o  nové prvky, aby sa 
tým skvalitnila oddychová zóna 
nielen pre deti, ale aj pre seniorov. 

Chcem aktívne podporovať čin-
nosť Klubu dôchodcov rôznymi 
akciami a zapájať ich do činnosti 
prímestskej časti. Taktiež budem 
podporovať stolnotenisový klub, 
ako aj cvičenie našich žien. Moja 
srdcovka Hrežďovský Guláš Fest, 
ktorého ôsmy ročník už intenzívne 
pripravujeme, bude dôkazom, 
že v  kultúrno - spoločenských 
aktivitách budeme aj naďalej 
pokračovať, pretože táto akcia je 
už známa nielen u občanov nášho 
mesta, ale už presiahla okres a kraj. 
Záverom sa chcem takto verejne 
poďakovať bý valému v ýboru 
za ich odvedenú prácu a ubezpečiť 
nielen ich, ale aj všetkých občanov, 
že keď spojíme všetky sily, bude 
naše mesto a  naša prímestská 
časť stále krajšia. Pozdravujem 
touto cestou všetky moje kolegyne 
a kolegov poslancov a želám nám 
veľa dobrých rozhodnutí pre naše 
mesto.  (r)

Poznámka redakcie: Seriál 
o nových poslancoch MsZ končíme, 
nového poslanca Dávida Hollého 
predstavíme hneď ako bude 
práceschopný. 

Povinnosti vlastníkov 
nehnuteľností, ktorí 
ubytovávajú príslušníkov 
tretích krajín

Do veľkého jarného 
upratovania mesta 
sa zapájajú aj naše 
školy a škôlky

V  súvislosti s  prijatím 
legislatívnych opatrení 
vyplývajúcich zo Stra-
tégie pracovnej mobility 
cudzincov v  Slovenskej 
republike bol zákonom č. 
376/2018 Z.z. s účinnosťou 
od  1.1.2019 novelizo-
vaný zákon 5/2004 Z.z. 
o  službách zamestnanosti 
a o zmene a doplnení nie-
ktorých zákonov v  znení 
neskorších predpisov 
a  súčasne aj zákon č. 
404/2011 Z.z. o  pobyte 
cudzincov. Toto opatrenie 
sa dotklo aj miest a  obcí 
tým, že pre účely cudzi-
neckej polície v  súvislosti 
s konaním o žiadosti o ude-
lenie prechodného pobytu 
na  účel zamestnania 
štátnemu príslušníkovi 
tretej krajiny, vydáva obec 
(mesto) ako jeden z povin-
ných dokladov „súhlas 
obce o tom, že ubytovanie 
v  nehnuteľnosti, kde sa 
bude štátny príslušník 
tretej krajiny zdržiavať 
počas pobytu, spĺňa pod-
mienky podľa osobitného 
predpisu“.

Osobitnými predpismi 
sa rozumie zákon 355/2007 

Z.z. o  ochrane podpore 
a rozvoji verejného zdravia, 
hlavne § 62 písm. f) ktorý 
hovorí, že ministerstvo 
ustanov í podrobnost i 
o  požiadavkách na  vnú-
torné prostredie budov, 
o  minimálnych požia-
davkách na  byty nižšieho 
štandardu a na ubytovacie 
zariadenia a  § 8 ods. 1 
v yhlášky Ministerstva 
zd ravot n íc t va SR č . 
259/2008 Z.z. o  podrob-
nostiach a  požiadavkách 
na  vnútorné prostredie 
budov a  to, že obytná 
plocha bytu nižšieho štan-
dardu musí byť najmenej 
12 m2 na užívateľa a 6 m2 
na  každú ďalšiu osobu, 
ktorá s  ním žije v  domác-
nosti. Úžitková plocha bytu 
nižšieho štandardu musí 
byť najmenej 15 m2. Žia-
dosť musí podať vždy štátny 
príslušník tretej krajiny 
na  základe žiadosti, ktorá 
musí obsahovať: identifi-
káciu štátneho príslušníka 
tretej krajiny, pre ktorého 
má byť súhlas vydaný, 
presná adresa so súpisným 
č í s lom pre c ho d né ho 
pobytu, v  ktorej sa bude 

štátny príslušník nachá-
dzať, pri bytových domoch 
aj číslo bytu, výmeru 
obytnej a úžitkovej plochy 
danej nehnuteľnosti, počet 
osôb, ktoré majú evidovaný 
pobyt v  danej nehnuteľ-
nosti, čestné vyhlásenie 
vlastníka nehnuteľnosti 
o  skutočnosti, že pred-
metná nehnuteľnosť spĺňa 
podmienky podľa §32 ods. 
2 písm. k) zákona o pobyte 
cudzincov.

V  prípade, že vznikne 
podozrenie, že mestu je 
doručené neprimerané 
množstvo čestných vyhlá-
sení v  rovnakej nehnuteľ-
nosti, obráti sa obec (mesto) 
so žiadosťou o  súčinnosť 
na  cudzineckú políciu, 
ktorá má oprávnenie 
preveriť situáciu priamo 
v  predmetnej nehnuteľ-
nosti, prípadne ubytova-
cích zariadeniach. Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
žiadateľov upozorňuje, že aj 
po  predložení kompletnej 
žiadosti, táto nebude vyba-
vená na počkanie. 

Beata Dúbravická, 
 oddelenie výstavby

  a ÚP MsÚ

V   p o s l e d n o m 
marcovom týždni bude 
prebiehať mnoho aktivít, 
ktoré súvisia s  Hodinou 
Zeme aj v  materských 
školách a  zák ladných 
školách v  našom meste. 
Všetky školy a  škôlky 
budú vlastnými si lami 
upravovať svoj areá l , 
sadiť stromy a  upratovať. 
V ZŠ Duklianska v rámci 
environmentálneho vyu-
čovania budú prebiehať 
aktivity na  podporu trie-
denia odpadu a recyklácie 
s  názvom Dajme odpadu 
druhú šancu, žiaci budú 
r iešiť kv íz Zemeguľa , 
vyrábať výtvarné diela 
na tému ekológie a vznikne 
aj  rozh lasová relácia 
k Hodine Zeme v školskom 
rozhlase. V ZŠ Školská sa 
environmentálna skupina 
Enviráčik zapojí do  čis-
tenia sídliska Dubnička 
a  povodia potoka Dub-
nička s  klubom ŠHOK, 
téme sa budú venovať aj 
v školskom rozhlase. V ZŠ 
Partizánska sa budú sadiť 
bylinky do  novovybudo-
vanej bylinkovej špirály, 
zelenina do  zá honov 

a   k ve t y  pred vs t up 
do budovy. V ZŠ Komen-
ského sa v  rámci hodín 
výtvarnej výchovy budú 
žiaci venovať téme ochrany 
životného prostredia. V ZŠ 
Gorazdova budú prebiehať 
tvorivé dielne zamerané 
na triedenie odpadu.

Ne z a o s t áv a jú  a n i 
ostatní – zbierať odpad sa 
bude v  sobotu 30. marca 
na  síd l isku Dubnička 
okolo potoka Dubnička 
spolu s  členmi Športovo-
herného outdoorového 
klubu ŠHOK, v  oblasti 
od  síd l iska Dubnička 
smerom k  vodnej nádrži 
Prusy spolu s  Centrom 
voľného času, CTK Viking 
a  Slovenským rybárskym 
zväzom, v  oblasti Mest-
ského kultúrneho strediska 
a Mestskej knižnice Ľ. Štúra 
na  sídlisku Sever a  tiež 
v  centre mesta smerom 
k   me s t s k ému p a rk u 
s  bánovskou mládežou 
a dobrovoľníkmi zo Ži:vy. 
V  priestoroch ZUŠ DK 
sa budú sadiť a  okopávať 
stromy, osádzať knižná 
búdka, budovať kompostér. 
Môžete sa pridať v ktorej-

koľvek časti mesta alebo si 
môžete upratať len pri svo-
jich domoch a činžiakoch.

Celý týždeň a napokon 
aj posledný marcový deň 
z av ŕš i me prog ra mom 
od  19.00 h na  sídlisku 
Dubnička v  areáli ZUŠ. 
Predstaví sa tanec svetiel 
a hudobný program. Pokra-
čovať sa bude na  námestí 
od  20.00 h, kde sa bude 
spievať, tancovať a  to bez 
verejného osvetlenia, ktoré 
vypneme od 2.30 do 21.30 
hodiny.

Neváhajte a  pris-
pejte aj vy k  spo-
lo č nému d ie lu 
a príďte medzi nás!

Mesto Bánovce nad 
B e b r a v o u ,  C e n t r u m 
voľného času, Mestské 
kultúrne stredisko a Kniž-
nica Ľ. Štúra, Základná 
umelecká škola D. Kardoša, 
o. z. ŠHOK, o. z. Ži:va, info: 
Facebook/hodina Zeme 
Bánovce nad Bebravou, 
www.banovce.sk
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Volieb hlavy štátu sa 
na  Slovensku zúčastnilo 
48,74 % voličov. Z  trinás-
tich kandidátov na  prezi-
denta SR najviac hlasov 
získala Zuzana Čaputová 
-  4 0 , 57  %  a   M a ro š 
Šefčovič - 18,66 %, ktorí 
postupujú do druhého kola 
volieb 30. marca. Ďalší 
kandidáti získali - Štefan 
Harabin 14,34 %, Marián 
Kotleba 10,39 %, František 
Mikloško 5,72 % a  ďalší 
kandidáti mali menej ako 
päť percent.

V  samotnom meste 
Bánovce nad Bebravou 
a  v  prímestských častiach 
prišlo k  urnám 50,49 % 
voličov, ktorí odovzdali 
7474 platných hlasov. Aj 
Bánovčania v  desiatich 
volebných obvodoch dali 
najv iac hlasov Zuzane 
Č aputove j  -  33 , 0 8  % 
a  Marošovi Šefčovičovi 
24,88 %, Štefan Harabin 
získal v našom meste 15,76 % 
a  Marián Kotleba 13,92 % 
hlasov, ostatní kandidáti 
mali menej ako 5 %.  (ab) 

Výsledky volieb 
prezidenta republiky
v našom meste

Zápis do prvého ročníka v apríli
Mesto Bánovce nad 

Bebravou na  zák lade 
porady riaditeľov škôl, 
ktorá sa konala 28. feb-
ruára, oznamuje, že zápis 
detí do  1. ročníka pre 
školský rok 2019/2020 
narodených v  čase od  1. 
9.2012 do  31.8 .2013 
a  detí, ktoré mali odlo-
ženú povinnú školskú 
dochádzku, sa uskutoční 
vo všetkých základných 
školách mesta v dňoch 9. 
a  10. apríla 2019 v  čase 
od  10. 00 do  16. 00 h. 
Riaditeľ školy určí miesto 
zápisu v triedach určených 
pre tento účel v  zmysle 
Článku I  ods. 5 VZN č. 
50 o  určení školských 
obvodov základných škôl 
v meste (ďalej VZN č. 50). 
Rodič je povinný prihlásiť 

dieťa na  plnenie povinnej 
školskej dochádzky v zák-
ladnej škole. Základná 
škola pri zápise dieťaťa 
vyžaduje a  spracováva 
osobné údaje: o  deťoch 
v  rozsahu: meno a  priez-
visko, dátum a  miesto 
narodenia, adresa trvalého 
poby tu a lebo adresa 
miesta, kde sa dieťa alebo 
žiak obvykle zdržiava, ak 
sa nezdržiava na  adrese 
trvalého pobytu, rodné 
číslo, štátna príslušnosť, 
národnosť ,  f yzického 
zdrav ia a  duševného 
zdravia, mentálnej úrovne 
vrátane výsledkov peda-
gogicko - psychologickej 
a  špeciálno-pedagogickej 
diagnostiky, o identifi kácii 
zákonných zástupcov die-
ťaťa alebo žiaka v rozsahu:

meno a priezvisko a adresa 
trvalého pobytu, adresa 
miesta, kde sa zákonný 
zástupca obvykle zdržiava, 
ak sa nezdržiava na adrese 
trvalého pobytu a kontakt 
na  účely komunikácie. 
V  prípade, že zákonný 
zástupca neprihlási dieťa 
na  pov innú školskú 
dochádzku, mesto mu 
uloží pokutu do 331,50 eur. 
Rodič zapíše dieťa do školy 
v školskom obvode. Školský 
obvod základnej školy tvorí 
územie Mesta Bánovce nad 
Bebravou. Pre základné 
školy: Základná škola Duk-
lianska  1, 957  01 Bánovce 
nad Bebravou, Základná 
škola Školská  1123/29, 
957  01 Bánovce nad 
Bebravou, Základná škola 
Partizánska  6, 957  01 

Bánovce nad Bebravou, 
Základná škola Komen-
ského 1290/1, 957  04 
Bánovce nad Bebravou, 
Základná škola Gorazdova 
1319/6, 957  04 Bánovce 
nad Bebravou, ktorých 
zriaďovateľom je Mesto 
Bánovce nad Bebravou, 
sa určuje jeden školský 
obvod: územie Mesta 
Bánovce nad Bebravou. 
Deti zo susedných obcí 
budú pl n iť  pov i nnú 
školskú dochádzku na zák-
ladnej škole v  spoločných 
školských obvodoch, ktoré 
sú zverejnené na  www.
banovce.sk. Ďalšie infor-
mácie o  zápise detí môžu 
rodičia získať na  riaditeľ-
stvách jednotlivých škôl, 
alebo na webových sídlach 
škôl.  MsÚ 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou a  Západo-
slovenská vodárenská 
s p o l o č n o s ť ,  a . s . , 
Odštepný závod Topoľ-
čany, k Svetovému dňu 
vody v piatok 22. marca 
od  10. do  12. hodiny 
na  Námestí Ľ. Štúra 
p r i p r a v i l i  p r e z e n -
táciu prevádzkov ých 
činností spoločnosti: 
ukážky strojov, zaria-
dení a  činností vodá-
renských pracovníkov 
- ukážka zhotovenia 
vodovodnej prípojky, 
oprav y vodovodného 

pot r ubia  v   pr ípade 
poruchy, čistenia kana-
lizácie a  vyhľadávania 
vodovodného potrubia. 
Prezentovať sa bude 
aj cisterna s  pitnou 
vodou na zabezpečenie 
dodávky pitnej vody 
v núdzových situáciách. 
V  ponuke je aj bez-
platná analýza pitnej 
vody z domácich studní 
na  dusičnany (vzorky 
vody t reba pr iniesť 
v minimálnom objeme 
20 0 -250 m l v   č i s te j 
nádobe). Viac na www.
banovce.sk

Svetový deň vody
v piatok na námestí

Ihrisko Žihadielko na Dubničke
bude slávnostne otvorené 16. júna

Špecialistka komuni-
kácie pre CSR (Corporate 
S oc i a l  Re s pon s ib i l i t y) 
projekty spoločnosti Lidl 
Tatiana Čaplová zároveň 
predstavila vedeniu mesta 
projektovú dokumentáciu 
a  oboznámila s  ďalším 
postupom výstavby získa-
ného detského ihriska. Bolo 
potrebné prediskutovať 
lokalizáciu ihriska, náležité 
administratívne úkony zo 
strany mesta a  prípravu 
pozemku. Podmienkou 
pre v ýstavbu detského 
ihriska je, aby lokalita bola 
prístupná verejnosti bez 
obmedzení, čo vybraný 
areál pri ZŠ Komenského 
a  ZŠ Gorazdova spĺňa. 
Prednosta MsÚ Vladimír 
Vranka taktiež potvrdil, 
že bude možné zabezpečiť 
monitorovanie kamerovým 
systémom.

Detské ihrisko je určené 
deťom od  2 do  12 rokov 
a  bude zostavené z  certifi-
kovaných herných prvkov, 
ktoré spĺňajú kvalitatívne 
a  bezpečnostné kritériá. 
V  časti pre najmenších 
bude dopadovú plochu 
tvoriť mäkká liata guma, 
chýbať nebudú rôzne typy 
hojdačiek, športová zostava 

s  lezeckými prvkami ako 
i stojan na bicykle či lavičky 
pre oddych. Hlav ný m 
mot ívom bude, samo-
zrejme, včielka Maja a  jej 
rozprávkoví priatelia. 

Na  stretnutie nebolo 
možné pozvať všetkých 
aktívnych ľudí, ktorí sa 
podieľa l i  na  mot iváci i 
obyvateľov, učili ich ako 
hlasovať a  založili pod-
pornú skupinu na sociálnej 
sieti. Oni by vedeli naj-
lepšie zodpovedať otázku, 
čo stálo za  tohtoročným 
úspechom Bánoviec. Podľa 
štatistík mestá Bánovce 
nad Bebravou a  Revúca 

zlomili všetky doterajšie 
r e k o r d y  h l a s o v a n i a . 
Prítomní vyjadrili veľké 
po ď a kova n ie  v š e t k ý m 
orga nizáciá m, školá m, 
rodičom, susedným obciam 
a  mestám i  jednotlivcom, 
ktorí sa do hlasovania zapo-
jili a  poskytli sponzorské 
dary do motivačnej súťaže, 
ktorá hlasovanie obyvateľov 
podporila.

Zástupkyňa spoločnosti 
Lidl potvrdila, že súťaž sa 
bude opakovať i v budúcom 

roku, pričom Bánovce sa 
budú nachádzať v špeciálnej 
kategórii, medzi mestami, 
ktoré už jedno ihrisko 
získali. Mestá, ktoré získali 
už dve ihriská, do  súťaže 
zapojené nebudú. 

Výstavba det ského 
ihriska Žihadielko v Bánov-
ciach je  naplá nova ná 
na mesiac máj, pričom jeho 
veľkolepé otvorenie sa usku-
toční 16. júna 2019 o 10.00 
hodine. 

 Tlačová správa mesta

Z ástupkyňa spoločnosti Lidl do rúk 
primátorky Rudolfy Novotnej 

odovzdala 12. marca gratulačný list 
k výhre v súťaži o detské ihrisko 
Žihadielko, ktoré spoločnosť postaví 
v našom meste v máji tohto roka.
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Dvadsaťdvaročný Bá-
novčan Martin Beňačka
otvoril maratón prezen-
tácií zážitkami z  Maroka. 
Svoj objektív zameriaval 
najmä na  celkom obyčaj-
ných ľudí v  exotickej kra-
jine. Vraj najradšej cestuje 
s partnerkou, lebo sa vedia 
zhodnúť, podporiť a  kon-
fl ikty patriace k cestovaniu 
rýchlo vyriešiť. Napríklad 
aj na  bicykli podľa hesla 
„za  má lo peňazí veľa 
muziky“. Za najdôležitejšiu 
považuje cestu na Balkán. 
Najbl i ž šie sa chystajú 
na Kanárske ostrovy a rád 
by navštívil Patagóniu…

Tri videa z  rôznych 
kútov Európy priblíži la 
26-ročná rodáčka z Báno-
viec, dnes Oraváčka, Júlia 
Ba lá ž ová .  Vo svojom 
rodnom meste bola prezen-
tovať svoje cesty aj minulý 
aj predminulý rok. O sebe 
prezradi la :  „Najrad šej 
cestujem s priateľom. Pre-
ferujem nízko nákladové 
výlety, mám v  obľube 
stopovanie. Navyše je to 
skvelý spôsob, ako spoznať 
mie stnych ľudí .  Rada 
objavujem miesta, o  kto-
rých neviem absolútne 
nič. Veľmi rada by som 
sa pozrela do  Kanady či 
na  Nový Zéland, tiež ma 
láka Južná Amerika. Ces-
tujem, aby som spoznala 
rozličné mentality, krajiny 
a  chute, ale hlavne sama 
seba. Cestujem, aby som si 
mohla uvedomiť, že sa tu 
vlastne nemáme zle. Ces-
tujem, aby som sa na  vec 
dokázala pozerať z rôznych 
uhlov a aby som si rozšírila 
obzory...“

Aj keď sa u  oboch 
B á novč a nov  p ot v rd i l 
záujem o  „nízkorozpoč-
tové“ cestovanie, vynárajú 
sa otázky: Kde vziať na to 
peniaze a  toľ ko voľna 
a  dovolenky? Vždy však 
hľadám odpovede pri mene 
Branislav Štefánik. Braňo 
je spoluzakladateľom a už 

18 rokov aj spoluorgani-
zátorom HCL a každý rok 
prekvapí. (Odporúčam 
sledovať jeho FB profil, 
ktorý je taký plný cesto-
vateľských zážitkov, že si 
právom kladiete obidve 

otázky.) Akoby ani nebol 
doma, ale stále cestoval 
po  svete, po  Slovenku 
a po regióne, aj na bicykli. 
Tento rok bol opäť v Izraeli: 
„Moja prezentácia bola 
o  našich štyroch rodin-
ných cestách do  Izraela 
počas jarných prázdnin. 

Po prvej ceste v roku 2016, 
keď deti boli ešte celkom 
malé, sme podnikli cestu 
prvú, dokonca s  odletom 
z Budapešti, a  tak sa nám 
to zapáčilo, že sme sa tam 
každoročne začali vracať 
a  postupne sme prebráz-
dili celú krajinu krížom 
krážom. A ako sme zistili, 
je tam toho v takej relatívne 
malej krajine toľko, že by 
nám zostávalo poznávania 
aj na  ďalších desať ciest. 
Takou srdcovkou sa nám 
stali prírodné krásy Negev-
skej púšte....“ Braňo bol 
v  Sudáne, Tadžikistane, 
Japonsku či irackom Kur-
distane. Najradšej sa vracia 
domov k  rodine. Rád by 
navštívil ostrov Tristanda 
Cunha, ostrov Sachalin či 
Grónsko. V  posledných 
rokoch sa intenzívne snaží 
dokončiť svoj projekt - 
vystúpiť na najvyššie body 
a vrcholy všetkých európ-
skych štátov.

Toľ ko  pre z ent ác ie 
B á novč a nov.  O s t a t n í 
boli hostia. Ivan Kšiňan 
predstavil hornonaštic-
k ýc h  t u r i s tov  a   ic h 
zdoláva nie Tirolsk ých 
Álp, s  Vierou Valentovou 
z  Banskej Bystrice sme si 
zacestovali do Južnej Ame-

riky, s Elenou Hipmanovou 
zo  Zvolena sme zdolávali 
americké púšte a  hory až 
po  Aljašku, a  s  Jurajom 
K o r e ň o m  z o  S t a r e j 
Ľubovne sme zablúdili až 
na  Antarktídu. A  práve 
„ Ď u r i f u k ov a“  ľ a d ov á 
prezentácia získala najviac 
diváckych hlasov a  tým aj 
cenu Autovtáka, ktorú tra-
dične odovzdával Marián 
Chovanec, predseda KST 
Bánovce nad Bebravou. 
Za organizátorov úprimne 
poďakoval prezentujúcim 
a všetkým, ktorí pomáhali 
a lebo akýmkoľvek spô-
sobom festival podporili.

V ponuke festivalu bola 
bohatá tombola, voňavé 
a  chutné pohostenie, ale 
aj šúľaná. I  keď návštev-
níkov bolo o  čosi menej 
ako po iné roky, projekcia 
získala na kvalite aj vďaka 
novému zatemneniu okien 
veľkej sály MsKS. 

Ešte sa na záver vrátim 
k hosťom. Medzi nimi som 
bola aj ja... Organizátori 
ma oslovili, či by som im 
nepribl íži la cyk lotrasy 
okolo Balatonu. Veľmi 
rada. Lebo práve tu sme sa 
s  mojím manželom cítili 
ako páni cyklisti. Po pob-
reží Balatonu je to vyše 
dvesto a v celom Maďarsku 
vyše tritisíc kilometrov 
cyklociest. Tie môžu byť 
inšpiráciou pre Slovensko, 
ale aj pre bánovský región. 
Nestačí len existujúce lesné 
cesty, turistické chodníky 
či menej frekventované 
cesty III. triedy označiť 
„ c é č k o m“. . .  Kv a l i t ný 
pov rch ba latonsk ých, 
s a m o s t a t n e  v y b u d o -
vaných cyklotrás ponúka 
bezpečnú a  zážit kov ú 
cyk loturist iku tak pre 
seniorov, ako aj pre rodiny 
s  tými najmenšími deťmi. 
Vrele odporúčam... 

Alena Borszéková

spoločnosť, školstvo4

Hory, cesty, ľudia a cykloturistika

Vo večerných správach hovorili o medveďovi, ktorý 
mal ešte sladko spať, no prebudilo ho náhle oteplenie. 
Takýto omylom prebudený maco je vraj veľmi nebez-
pečný. Nebezpečnejší ako ten, čo sa prebudí vtedy, kedy 
treba. Chápem ho. Aj mňa keď prebudia omylom, tak som 
nepríjemná. Spomenula som si na tohto maca u jedného 
nemenovaného lekára. Keď ráno - bez pozdravu - prechá-
dzal do  ambulancie cez čakáreň plnú na  neho oddane 
čakajúcich pacientov, tiež vykazoval znaky násilného 
prebudenia. Ak nechcete stretnúť nevrlého medveďa - 
nechoďte do lesa. Aké jednoduché pravidlo! Nedá sa však 
uplatniť v našich zdravotníckych zariadeniach. Pravda je 
taká, že každý človek by dal prednosť medvediemu spánku 
pred sedením v preplnenej čakárni. To by bol krásny svet, 
keby sme boli všetci zdraví a lekári usmievaví!  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Základná organizácia 
Slovenského zväzu zdra-
votne postihnutých č. 3 
v Bánovciach nad Bebravou 
vás pozýva na  výročnú 

členskú schôdzu v  stredu 
20. marca o 15.30 h, ktorá 
bude v  budove ZŠ Goraz-
dova (bezbariérový vstup je 
z bočnej strany ZŠ).  (szzp)

Schôdza ZO SZZP č. 3

Miestny spolok SČK 
v Bánovciach nad Bebravou 
organizuje v sobotu 6. apríla 
2019 nákupno-poznávací 
zájazd do  Nového Targu 
a  Zakopaného. Odchod 

autobusu od  polikliniky 
p 5.00 h ráno. Prihlásiť sa 
môžete vo Farskej charite 
na  Námestí Ľ. Štúra. Čle-
novia SČK majú zľavu.

  (MS SČK)

SČK pozýva na zájazd

Z á k l a d n á  š k o l a 
Dvorec pozýva predško-
lákov 27. marca od 14.30 h 
na Deň otvorených dverí. 
Čaká na  nich prehliadka 
školy, zábavné aktivity 

s  deťmi, tvorivá dielňa 
a  vystúpenie detského 
fo l k lór ne ho  s ú b or u 
Cifrulienka a  vynášanie 
Moreny. Všetci ste srdečne 
pozvaní.  (zš)

Pozvánka do Dvorca

Minulý rok sme si 
pripomenuli 80. výročie 
úmrtia Andreja Hlinku, 
ktorý mal v  moderných 
dejinách významný podiel 
na emancipácii slovenského 
národa. Spomienkové 
podujatia v  našom meste 
pokračujú aj tento rok pre-
zentáciou panelovej výstavy 
o  Andrejovi Hlinkovi 
v  chodbe školy. Výstavu 
doplnil prednáškou o živote 
a  diele Andreja Hlinku 
Miloš Žatko, predseda 
Miestneho odboru Matice 
slovenskej. Priblížil žiakom 
známe i  neznáme fakty 
z jeho národno - politických 

aktivít. Zdôraznil, že „otec 
národa“ si aj v  21. storočí 
zasluhuje našu pozornosť. 
Jeho nezlomný charakter, 
výrazná charizma a  vôľa, 
s akou bojoval za slovenský 
národ a  jednoduchý ľud 
dodnes oslovujú široké 
vrstvy spoločnosti. Ako 
politik zasvätil svoj život 
snahe, aby Slováci mali 
dôstojné postavenie 
upros t red  ná rodov 
Európy a  má podstatnú 
zásluhu na  konštituovaní 
slovenského národa, ktorý 
si vydobyl zvrchované 
pos tavenie a  vlastnú 
štátnosť. (as)

Hlinka v ZŠ Školská

V  Základnej škole 
Komenského sa v  sobotu 
2 3 . m a rc a  u s k ut o č n í 
Deň otvorených dverí, 
na  ktorý srdečne pozý-
vajú všetkých budúcich 
pr vákov. Začiatok je 
o  10.00 hodine, kedy 
vás privíta riaditeľ školy 

Martin Slovák a oboznámi 
rodičov o činnosti a práci 
v škole. Pre deti pripravili 
tvorivé dielne, zážitkové 
učenie, prácu s  interak-
tívnou tabuľou, pohybové 
a  zábavné hry i  mnohé 
ďalšie prekvapenia. Tešia 
sa na vašu návštevu!  (zš)

DOD ZŠ Komenského

O semnásť rokov je vek dospelosti. 
A takto nenápadne dospel aj 

bánovský „festival“ horských filmov 
a záberov, cestovania a zaujímavých ľudí. 
Nakoľko tradičná prvá marcová sobota 
tento rok patrila ukončeniu fašiangov, 
organizátori z KST Bánovce nad Bebravou 
a MsKS zvolili termín až na 9. marca. 
Celkom si mohli dobrodružstvachtiví 
Bánovčania, ale aj ľudia zo širokého 
okolia, pozrieť desať prezentácií, z toho 
polovica patrila ženám, a k tomu dva filmy 
profesionálov – na poludnie Vlčie hory
od Erika Baláža a Tieň jaguára od Pavla 
Barabáša ako záverečný bonbónik. 

Braňo Štefánik so svojimi deťmi v Izraeli

Najmladším cestovateľom na HCL 2019 bol Bánovčan Martin Beňačka, ktorý síce pre-
zentoval Maroko, ale vieme o ňom, že sa na výlety s priateľkou vydáva aj na plne nalo-
ženom bicykli. Záber pochádza od Jablanického jazera v Bosne a Hercegovine. Na bicykli 
prešiel aj okolo Slovenska a druhý výlet si nasmeroval cez Maďarsko, Srbsko, Bosnu až 
do Chorvátska, odkiaľ sa vrátil zo Splitu už vlakom...  Foto: archív cestovateľa 
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Naposledy sme so Sil-
vestrom Lavríkom ofi ciálne 
besedovali pred dvomi rokmi. 
Priamo na  námestí pred-
stavoval svoju novú knihu 
Nedeľné šachy s  Tisom. Táto 
kniha sa dostala do  finále 
najlepších slovenských kníh 
Anasoft  litera 2017. Málokto 
však o  Silvestrovi Lavríkovi 
vie, že okrem toho, že je spiso-
vateľom, výtvarníkom, reži-
sérom, dramatikom, hercom, 
príležitostným spevákom a ...
riaditeľom ZUŠ D. Kardoša 
v Bánovciach nad Bebravou, 
píše aj pre deti. Ale pod 
pseudonymom Hana Naglik. 
Silvester Lavrík je kultúrnym 
„guru“ nášho mesta, zaklada-
teľom a vedúcim divadelného 
súboru BáPoDi a  zaklada-

teľom literárnej súťaže žiakov 
základných a stredných škôl 
Mladý Jesenský.

A  ešte viac ste sa mohli 
dozvedieť od  neho osobne 
v rámci druhej časti nového 
seriálu mestskej knižnice 
Živá knižnica v  Kultúrnom 
centre Ži:va. Moderátor 
večera Maroš Buchel pre 
hosťa pripravil plnú náruč 

otázok, takže hodina, 
niekedy až hlbokej sondy 
do  umelcovej duše, prešla 
nečakane rýchlo. Možno 
len zopár myšlienok... Tá 
základná, že „dnes chýba 
ozajstné spi sovateľ ské 
remeslo. Lebo každý, kto má 
doma word, sa môže stať spi-
sovateľom. Kým pred rokom 
1989 sa na Slovensku vydalo 
20 – 30 kníh ročne, dnes je to 
vyše dvesto“. Na otázku, či je 
počet predaných kníh ukazo-
vateľom úspešnosti, povedal: 
„Je tu aj fenomén šťastia, 
aby človek – spisovateľ prišiel 
v pravý čas s niečím, čo ľudí 
zaujíma. A najkrajšie diela sú 
tie, ktoré majú za cieľ polepšiť 
čitateľa...“ Hosť si zaspomínal 
na  detstvo, mladosť, svoje 

začiatky, ale aj na  turné 
bánovských divadelníkov 
na Filipínach, kde účinkovali 
viackrát pred tromi tisíckami 
divákov... Dozvedeli sme 
sa, že práve teraz začína 
BáPoDi pripravovať novú 
hru s  názvom Mars 2020.
Samostatnou kapitolou boli 
Lavríkove knihy pre deti. 
Priznal sa, že kým boli jeho 

dve deti malé, nestihol pre 
nich písať knižky, ale hrá-
vali spolu divadlo, resp. sa 
hrali na  divadlo. A  aby sme 
na záver poznali aj literárny 
vkus pána Lavríka, vraj by 
si na  pustý ostrov zobral tri 

knihy – Hlava 22, Sto rokov 
samoty a  niečo od  Boženy 
Slančíkovej Timravy, ktorej 
tvorbu má veľmi rád. 

Hod i nov ý d ia lóg 
s hosťom moderátor ukončil 
a beseda už bola skôr na súk-
romnej úrovni. Stretnutie 
zavŕšilo poďakovanie občana 
Svinnej za  knihu Nedeľné 
šachy s  Tisom a  malá auto-

gramiáda. V  ponuke boli 
detské knihy, ktoré si autor aj 
sám ilustroval – Ester a Alba-
tros (2004) a  Ester a  Turáci
(2012). Tá najnovšia z  roku 
2018 s  názvom Mikuláš, 
Ježiško a  iné komplikácie sa 
rozchytala ihneď...

Pre tých, ktorým sa 
„ťaží“ nazrieť do  výsledkov 
bohatej práce Silvestra Lav-
ríka, stručne zoznam jeho 
diel: próza - Allegro barbaro
(2002), Villa Lola (2004), Sex 
po slovensky 2. Dvojpohlavná 
poviedková antológia o  sexe
(2005, spoluautor), Zlodeji
(2005), Perokresba (2006), 
Miniromány (2009), Päť x 
päť (2011), Zu (2011), Naivné 
modlitby (2013), Nedeľné 
šachy s Tisom (2016), dráma 
- Katarína (1996), Posledný 
letný deň (1998), Uschni, 
láska moja (1998), Alžbeta 
Báthoryová (1999), Edgar 
sweden psem (1999), Svety 
za  dedinou (1999), Sota
(2001), Valašské remazúry
(2001), Žltá, žltá ľalia (2003), 
Hry (2007, 1. vydanie), Ódy 
či frašky? EÚ očami drámy
(2015)... A  to tu ešte nie sú 
hry pre bánovské BáPoDi 
a  množstvo ocenení za  jeho 
hry. (Viac na internete.)
 Text a foto: Alena Borszéková

spoločnosť 5
 Spoločenská kronika

Ing. Jaroslav Scheer *1951
Monika Jedličková *1977

Opustili nás

Ivan Hudec a Tatiana Rűckschlossová

Uzavreli manželstvo

O tvorbe so Silvestrom Lavríkom 

Združenie Za život aj o kolumbáriu
Za  účasti približne 

stovky členov sa v MsKS 11. 
marca uskutočnila výročná 
členská schôdza občian-
skeho združenia Za  život, 
n á s t up c u  K rem a č ne j 
spoločnosti v  Bánovciach 
nad Bebravou. V súčasnosti 
má 253 členov. Úvodom 
si všetci prítomní uctili 
minútou ticha pamiatku 
troch zosnulých členov. 
Následne výbor združenia 
oboznámil členov s  hos-
podárením a  plnením 
plánu činnosti za rok 2018 
a  predniesol nový návrh 
rozpočtu a  plánu činnosti 
na  rok 2019. Predsedníčka 
združenia Miroslava Hude-
cová vo svojom príhovore, 
okrem iného, poukázala 
na  nadmernú tvorbu zby-
točných odpadov pri cin-

torínoch hlavne v  období 
sviatkov i  na  dôležitosť 
a  potrebu zvýšenia envi-
ronmentálneho a ekologic-
kého povedomia občanov. 
„Verše ... iba to, čo zostane 
v  nás z  našich blízkych, 
iba v  tom je pomník, úcta 
i  pieta... presne vystihujú, 
že najlepšie a  najkrajšie 
preukázaná úcta a  pieta 
k  zosnulým je v  tom, aký 
odkaz z nich si nesieme ďalej 
svojím životom a nie v tom, 
aká honosná je výzdoba 
posledného miesta ich odpo-
činku. Výzdoba končí časom 
ako odpad, ktorý ostane 
po nás, aj keď mi tu už nebu-
deme,“ povedala predsed-
níčka združenia. V  rámci 
diskusie sa ujala slova aj 
pozvaná primátorka mesta 
Rudolfa Novotná. Róbert 

Baran, riaditeľ spoločnosti 
Tedos, ktorá spravuje cinto-
ríny na území nášho mesta, 
predstav i l  pr ítomný m 
členom vizuálny návrh 
nového kolumbária, kto-
rého realizácia by sa mohla 
začať už tento rok. Tiež 
spomenul potrebu aktua-
lizovať všeobecno-záväzný 
predpis mesta, ktorý upra-
vuje prevádzkový poriadok 
cintorínov. Na  jeho zmene 
bude okrem prednostu 
mestského úradu spolupra-
covať ešte aj predsedníčka 
združenia Miroslava Hude-
cová a  vedúci pracovník 
správy cintorínov Jozef 
Farkaš, ktorí sú zároveň 
aj poslancami mestského 
zastupiteľstva.

Po  diskusii prítomní 
č lenov ia jed noh lasne 

potvrdili zloženie výboru 
v  pôvodnom obsadení 
aj na  ďalšie obdobie. 
Jediná zmena nasta la 
vo funkcii hospodárky, 
kde sa na  vlastnú žiadosť 
po  rokoch záslužnej 
a dobre vykonávanej práce 
vzda la funkcie Anna 
Antalová, ktorú vo výbore 
po  novom nahradí Viera 
Miklovičová. Na  záver sa 
predsedníčka združenia 
poďakovala prítomným 
členom aj pozvaným 
hosťom za účasť na schôdzi, 
členom výboru a  zvlášť 
pani Antalovej za  dote-
rajšiu pomoc a spoluprácu, 
všetkým zaželala veľa 
zdravia a v kruhu rodiny aj 
pokojné prežitie blížiacich 
sa Veľkonočných sviatkov. 

OZ Za život

Neskôr, ale predsa potešujúca správa... 
Medzi prvými občiankami nášho mesta 
sa narodila aj Dianka Pastvová a  to 
v pôrodnici v Partizánskom 4. januára 2019 
o 9.05 h. Doma už na ňu netrpezlivo čakala 
sestrička Natálka.

V  partizánskej pôrodnici sa 25. feb-
ruára 2019 narodila rodičom Tatiane Bar-
tekovej a Martinovi Danišovi dcéra Nellka. 
Z prvého vnúčatka sa teší aj jej stará mama 
Daniela. 

Prajeme obom rodinám a najmä malým 
Bánovčankám veľa zdravia a radostí.

Prosíme aj ďalších rodičov a  starých 
rodičov, ktorým sa narodilo bábätko v tomto roku, aby sa 
o svoju radosť podelili s nami. Ďakujeme...  redakcia

Vitajte medzi nami

Zaujíma Vás dianie vo Vašom okolí alebo máte 
nápad na  realizáciu atraktívneho projektu? Príďte 
na stretnutie do činorodého priestoru Ži:va v utorok 
19.3. o 17.00 h. Trenčianska nadácia vyhlásila gran-
tovú výzvu pre okresy Trenčín, Ilava a Bánovce nad 
Bebravou. Dievčatá z Neziskovej organizácie EduEra
prídu vo štvrtok 21.3. ukázať, aké ľahké je vycestovať 
pomocou projektu Erasmus+. V sobotu 23.3. o 19.00 
h zavíta do  Ži:vy šéfredaktor portálu Kinema.sk 
a  predstaví najlepšie svetové reklamy. V  nedeľu 
24.3. o  17.00 h vás pozývame na  vtipnú komédiu 
3x2 o manželskom živote do Mestského kultúrneho 
strediska. Lístky kúpite v predpredaji v MsKS a Infor-
mačnom centre.

KAM za kultúrou 

Láska má veľa podôb 
– pod týmto mottom sa 
12. marca v  bánovskom 
Mestskom kultúrnom stre-
disku uskutočnila „kvapka 
krvi“. Vzácnu tekutinu sa 
rozhodlo darovať osemnásť 
darcov krvi, z  toho jeden 

prvodarca. Pod nižšiu účasť 
sa možno podpísali aj matu-
ritné písomky na stredných 
školách. Napriek tomu, aj 
v  mene Národnej trans-
fúznej služby z  Trenčína, 
všetkým darcom krvi 
úprimne ďakujeme.  (ab)

Ďakujeme darcom krvi

V  rá mci  nového 
programu Vznik a  pre-
zentácia tvorby – tradičná 
ku ltúra na  podpor u 
nekomerčných súborov 
a  jednot l ivcov, ktorí 
pôsobia v oblasti vidieckej 
a mestskej tradičnej kul-
túry. Požiadať o príspevok 
môžete predovšetkým 
na kroje, krojové súčasti, 
r e k v i z i t y,  h u d o b n é 
nástroje, ale i  vydanie 
vlastného CD, určeného 
na  predaj.  Pred ložiť 

žiadosť je možné do  25. 
marca 2019.

Minu lý rok bolo 
z   Pat ic ipat ív neho – 
komunitného rozpočtu 
Trenčianskeho samo-
správneho kraja podpore-
ných až trinásť projektov 
priamo z  nášho mesta, 
teraz máme túto možnosť 
opäť. Navyše sa suma 
zdvojnásobila, žiadosť 
však musíte podať do 30. 
marca 2019.

 Viac na www.tsk.sk. 

Pozor na termíny
podania žiadostí na TSK!
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K lub dôchodcov 
Bánovce nad Bebravou 
vás pozýva každý utorok 
od  10.00 hodiny do  CVČ 
na  c v ičenie.  K lub 
dôchodcov Dolné Ozorovce
pozýva všetkých seniorov 
a  zdravotne postihnutých 

občanov nášho mesta 
do CVČ na cvičenie každú 
stredu v  dvoch skupinách 
od 13.00 do 15.30 h. Príďte 
si svojou aktivitou zlepšiť 
zdravotný stav a  nespolie-
hajte sa, že to za vás vyriešia 
tabletky.  (bg)

Cvičenie seniorov 
v Centre voľného času

Druhého marca 
sa v  športovej hale 
v  Šamoríne usku-
točnili majstrovstvá 
Slovenska kadetov 
v  gréckorímskom 
štýle. Náš Mestský 
zápasnícky k lub 
reprezentovalo šesť 
zápasníkov. Najlepšie 
umiestnenie dosiahol 
M icha l  Ž it n í k , 
ktorý v hmotnosti do 45 kg obsadil prvé miesto. Pekné 
tretie miesto si v hmotnosti do 60 kg vybojoval Matúš 
Karas. Zvyšní bánovskí zápasníci prehrali v prvom kole 
a do ďalších bojov nepostúpili.  (mu,aj)

Zlato a bronz 
pre zápasníkov

Areá l bánovského 
Spartaka sa na  kratšie 
obdobie stal domácim pros-
tredím pre futbalovú repre-
zentáciu žien Slovenska 
do  17 rokov. Od  piateho 
do  ôsmeho marca bolo 
v  našom meste ubytova-
ných 22 hráčok, ktoré pod 
vedením Jozefa Jelšica 
a  jeho asistenta Bánovčana 
Petra Janušku trénovali 
dvojfázovo. „Tréner Jelšic 
ma na  začiatku sezóny 
oslovil s  ponukou asistenta 
trénera, ktorú som prijal. 
Vytvoril sa nový realizačný 
tím, pôsobím pri reprezen-

tačných výberoch do  pät-
násť, sedemnásť a devňtnásť 
rokov,“ povedal na  margo 
svojho účinkovania pri slo-
venskej reprezentácii. Naše 
najlepšie futbalistky do  17 
rokov postúpili na  turnaj 
Elite Round, kde sa pre-
bojovali z  kvalifi kácie ešte 
v  októbri minulého roka. 
Reprezentantky odlietajú 
už 20. marca do švédskeho 
Göteborgu, kde nastúpia 
proti majsterkám sveta 
zo Španielska, domácim 
Švédkam a  poľským 
reprezentantkám. 
Na  majstrovstvá Európy 

do  Bulharska sa prebojuje 
víťazný tím. „V Bánovciach 
sme našli optimálne pod-
mienky na  trénovanie aj 
ubytovanie. Je to posledný 
zraz pred druhým kolom 
kvalifi kácie, ktoré odohráme 
vo Švédsku. Sme tu s cieľom 
otestovať nové hráčky, ktoré 
by sa mohli pobiť o  miesto 
v nominácii na kvalifi kačný 
turnaj vo Švédsku. Tam nás 
čakajú ťažké zápasy, preto 
sa snažíme zdokonaliť tie 
veci, ktoré máme zaužívan,“ 
prezradil Peter Januška. 

Siedmeho marca odo-
hrali reprezentantky do  17 

rokov prípravný zápas proti 
AS Trenčín do  19 rokov, 
ktoré trénuje Bánovčan 
Branislav Gajdoš. Veľkú 
smolu v tomto zápase mala 
Katarína Vredíková, ktorá 
si po  nešťastnom páde 
zlomila kľúčnu kosť. Repre-
zentačný výber porazil AS 
Trenčín podľa očakávania 
9:0. V  našom meste mala 
zraz aj reprezentácia do  15 
rokov s jedným prípravným 
zápasom proti mladým 
hráčkam Myjavy. Na  zraze 
nechýbala odchovankyňa 
Spartaka Sofia Škerdová. 

(mt)

Futbalové mladé reprezentantky v Bánovciach

 Darujem starší zachovalý nábytok (nie starožitný) 
za odvoz. Tel. 0915 892 045. 
 Predám dom v centre BN. Tel. 0908 270 577.
 Kúpim 2-izbový byt v BN, neprerobený výhodou je 
komora. Tel. 0915 638 671.
 Lacno predám sadenice - rakytník rašetliakový 
a čierne ríbezle, BN. Tel. 0944 342 735.
 Predám steper OLPRAN BK TE 005. Tel. 
0904 213 148.

INZERCIA

V  Dolnom Kubíne sa 
9. marca uskutočnili Maj-
strovstvá Slovenska v karate 
jednotlivcov a  družstiev. 
Na  republikový šampionát 
cestovala trojica našich 
karatistov. A  čo je potešu-
júce kompletnú medailovú 
zbierku si z  neho priviezol 
Peter Bežák. Dlhoročný 
tréner Karate klubu Trend 
Bánovce nad Bebravou sa už 
po siedmy raz stal majstrom 
Slovenska v  súbornom cvi-
čení kata. Rovnako v kumite 
potvrdil Peter Bežák svoju 
príslušnosť k najlepším, keď 
obsadil druhé miesto. Navyše 

bronzovú medailu získal 
spoločne s  Jozefom Gabr-
helom a Michalom Garecom 
v  kategórii kata družstva 
muži. S  cenným, presnejšie 
napísané so strieborným 
kovom na  krku skončil aj 
Jozef Gabrhel, ktorý druhé 
miesto obsadil v kumite.  

Výsledky:  1. miesto - 
Peter Bežák - kata seniori + 
45, 2. miesto - Peter Bežák 
- kumite seniori + 45 BHR, 
2. miesto - Jozef Gabrhel - 
kumite seniori + 55 BHR. 3. 
miesto - kata družstvá muži 
- Peter Bežák, Jozef Gabrhel, 
Michal Garec.  (aj,mb)

Tréner bánovských karatistov 
Peter Bežák s tromi medailami

V  druhú marcov ú 
sobotu odštartovala jarná 
časť tretej dorasteneckej ligy. 
Starší aj mladší dorastenci 
bánovského Spartaka čelili 
v úvode jarnej časti Krako-
vanom. V  prípade starších 
aj mladších dorastencov 
boli z  pohľadu postavenia 
v  tabuľke hostia miernymi 
favoritmi, čo sa na  ihrisku 
s  umelou trávou aj potvr-
dilo. Zverenci Ondreja 
Kubíka získali za  remízu 
bod. Skóre sobotného 
stretnutia otvoril v  druhej 
minúte Marek Pakanec, 
vyrovnať na konečných 1:1
sa po štvrťhodine hry poda-
rilo Ondrejovi Hečkovi. 

Mladší dorastenci v prvom 
jarnom kole ťahali za kratší 
koniec. Krakovanom pod-
ľahli 1:4, gólovo sa presadil 
len striedajúci Marek Líška. 

Hodnotenie zápasu 
t r é n e r o m  O n d r e j o m 
Kubíkom:  „Odohrali sme 
ťažký zápas, do  ktorého 
sme šli s  cieľom nadviazať 
na kvalitnú zimnú prípravu 
a získať tri body, bohužiaľ, to 
sa nám nepodarilo. Zápas sa 
síce pre nás začal dobre, stre-
lili sme rýchly gól po nacvi-
čenom rohovom kope. 
Strelcom gólu bol stredný 
obranca Marek Pakanec. 
Súper však o  13 minút 
po  našej chybe vyrovnal 

a od tohto momentu prevzal 
iniciatívu. Od začiatku sme 
chceli hrať náš kombinačný 
futbal , ale Krakovany 
nás vysoko napádali, čo 
niektorým hráčom robilo 
ťažkosti v  rozohrávke. Naj-
väčší problém bol v prechode 
z  obrannej do  útočnej fázy, 
kde sme často po nepresných 
prihrávkach strácali loptu. 
Po  zmene strán sme hrali 
v  nepriaznivom počasí 
s vetrom, ale keď nevystrelíte 
na bránu, nemôžete vyhrať. 
Z  oboch strán to už bolo 
viac o  bojovnosti medzi 
šestnástkami. Vytvorili 
sme si len jednu vyloženú 
šancu, kedy sa po  peknej 

kombinačnej akcii stredom 
ihriska dostal do zakončenia 
Vlado Láska, ale ponúknutú 
pr í ležitosť nepremenil . 
Teraz máme týždeň na  to, 
aby sme odstránili niektoré 
nedostatky a  pripravili sa 
na  najbližšieho súpera ŠK 
Šurany.“ Spartak U19 - Kra-
kovany U19 1:1 (1:1), góly: 
2´ Marek Pakanec. Zostava: 
Guniš, Baško, Zelenák „C“, 
Pakanec, Stolár, Divéky, 
Láska, Brida, Šiko, Gális, 
Matejček,  ná hrad níc i : 
Kolembus, Zdychavský, 
Sluka, Súkeník, tréner: 
Mgr. Ondrej Kubík. Spartak 
U17 - Krakovany 1:4 (0:2), 
gól: 45́  Marek Líška.  (aj)

Dorastenci v úvode proti Krakovanom
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KST pozýva
Klub slovenských turistov v  Bánovciach nad 

Bebravou organizuje v  nedeľu 31. marca autobusový 
zájazd do  Malých Karpát, konkrétne na  výstup 
na Vysokú (754 m) s peknými výhľadmi. Viac informácií 
v Kalendári akcií na rok 2019 na www.kstbanovce.sk. 

Jarné prázdniny s Centrom voľného času

Oddych, relax a zážitky. 
Ta ký to  p rog ram bo l 
pripravený pre deti na  prí-
mestskom tábore v  Centre 
voľného času v  Bánovciach 
nad Bebravou. Pondelok sme 
začali aktivitou, ktorá bola 
zameraná na  spoznávanie 
nášho mesta. Deti vo svojej 
kancelárii na  mestskom 
úrade privítala pani pri-
mátorka mesta Rudolfa 
Novotná, oboznámila ich so 
symbolmi mesta. Niektorým 
malým zvedavcom musela 
vysvetliť slovíčko rokovanie, 
lebo s  takým slovom sa 
ešte nestretli a  nevedeli 
si predstaviť, čo to také 

rokovanie môže byť. Všetci 
sa oboznámili aj s  pamiat-
kami, ktoré sa nachádzajú 
na našom námestí a kde má 
sídlo aj redakcia Bánovských 
novín a Bánovskej televízie. 
V  priestoroch redakcie deti 
pr ivítala šéfredaktorka 
Bánovských novín Alena 
Borzséková a  vedúci stre-
diska BTV Martin Tuchyňa. 
Na  námestí boli deti upo-
zornené na  niektoré zaují-
mavosti, napríklad počítali 
počet lavičiek, stromov 
a  podobne. Otázka pre 
verejnosť z tejto hry: „Koľko 
bánk má sídlo priamo 
na  námestí?“ Popoludnie 

už bolo venované ukážkam 
tréningu karate pod vedením 
Petra Bežáka, výrobe stromu 
priateľstva a  zábavným 
pohybovým aktiv itám. 
Utorok bol v znamení športu. 
Dopoludnie v športovej hale 
a  popoludní mini výletík 
do  žrebčína v  Motešiciach. 
Jednoročné žriebätká boli 
ako naše detičky. Najskôr 
trošku bojazlivé, ale neskôr 
už roztopašné. Zážitkom 
určite bolo aj vysadnúť 
na  chrbát koníka a  povoziť 
sa pod dohľadom skúseného 
trénera. Streda už patrila 
utužovaniu zdravia náv-
števou plavárne a  soľnej 

jaskyne. Štvrtok - hurá! 
na celodenný výlet do Levíc. 
Vedecké centrum Atlantis 
ponúklo deťom veľký kopec 
nových poznatkov z  oblasti 
vedy, fyziky interaktívnou 
formou. Piatok opäť máličko 
p re ve re ni a  ve d omo s t í 
v Mestskej knižnici Ľ. Štúra 
a  ani sme sa nenazdali 
a bolo ukončenie príjemného 
týždňa. Dúfame, že takto 
zaujímavo u  nás v  CVČ 
strávia deti čas aj cez letné 
prázdniny. Veď prázdniny 
nie sú len o  leňošení ale aj 
o  spoznávaní, objavovaní 
a nových priateľstvách. 

 Pracovníci CVČ 
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

P o č n ú c  d ň o m 
19. marca 2019 bude 
C e n t r u m  p r á v n e j 
pomoci, Nám. Slobody 
12, Bratislava pokra-
čovať v  posky tovaní 
bezplatných právnych 
služieb v  zmysle zákona 
327/2005 Z.z. o  posky-
tovaní právnej pomoci 
osobám v  materiálnej 
núdzi. Bezplatné právne 
služby budú poskytované 
občanom nášho mesta 

pod ľa nižšie uvede-
ného harmonogramu 
v  zasadačke Mestského 
úradu v  Bánovciach 
nad Bebravou, vždy 
od 9.00 do 15.00 h. Prvý 
konzultačný deň je už 
tento utorok  19. marca 
2019. Ďalšie konzultačné 
dni na celý rok 2019: 30. 
apríla, 28. mája, 25. júna, 
23. júla, 24. septembra, 22. 
októbra, 19. novembra, 
17. decembra.  (MsÚ)

Bezplatná právna
pomoc tento utorok!


